
FOTOS: STIG STASIG

AF TORBEN BUSE OG KRISTIAN LYK-JENSEN, 

ADMINISTRATIV DEBAT

Det er vel ikke helt forkert at sige, at folke-
skolen har været i krise gennem en årræk-
ke. Er det medieskabt eller en realitet?

Sammenhæng og børneperspektiv: 

Ny Nordisk Skole bygger 
bro mellem skyhøj faglighed 
og trivsel
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Hvorfor er det så svært at få de sidste 20 pro-
cent med, selvom den samme udfordring 
har været der i mange år?

Skal dagsinstitutionsområdet også være en 
del af denne proces? 

 SIDE 4

 Det er de sidste 20 procent af eleverne, 

vi stadig mangler.
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Hvordan er sammenhængen mellem Ny 
Nordisk Skole og dine tanker om øget brug 
af netværk og dialoggrupper lokalt?

 Det er første gang, at der eksisterer et 

børne- og undervisningsministerium. Og det 

er en kæmpe fordel, ...
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Kommunerne har haft ansvaret for de opga-
ver, du gerne vil have sammentænkt – sko-
le, dagtilbud, SFO m.v. – men der er ikke 
sket den store forandring. Hvorfor er der 
sket så lidt?

 SIDE 6

 Ny Nordisk Skole  

presser vi ikke ned over 

institutionerne. Projektet 

er for de institutioner, som 

vil være med.

Kan en sammenhængende skoledag på 
tværs mellem skole og SFO i Ny Nordisk 
Skole holdes inden for lærernes arbejdstids-
aftale, som vi kender den?
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Vil der være nogen konsekvens eller sankti-
on fra statens side, hvis kommunerne ikke 
bliver bedre – eller i værste fald bliver dårli-
gere? 

 … det vil være en god 

ide, hvis underviserne 

bruger lidt mere af deres 

tid direkte med børnene til 

undervisning.
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I de seneste to år er der sket en eksplosion i 
antallet af skolelukninger, og kommunerne 
siger, at denne proces ikke er færdig. Hver 
fjerde af skolerne, som lukker, genopstår 

nu som privatskole. Hvad tænker du om den 
udvikling?

 SIDE 8
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Men er det ikke svært at lave en bedre folke-
skole, når de ressourcestærke har trukket 
deres børn over i privatskolerne. Der er 
ikke så meget tilbage i folkeskolen at arbej-
de med, hvis de fagligt stærke elever er 
trukket ud af folkeskolen?

 … vi skal 

gøre en god  

folkeskole endnu 

bedre, så den  

bliver førstevalget 

for vores børn. 
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